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روزنامه

چهارشنبه 1 دی 1400-  شماره 914

خبر
»امام جعفرصادق )علیه السلام(«: کسی که در راه خدا به شهادت برسد خداوند 

او را بر هیچ یک از گناهانش مطلّع نخواهد ساخت.
دنیای هوادار یاد و خاطره شهدا به ویژه شهدای استان خراسان جنوبی  را گرامی می دارد

حوادث و انتظامی

»فرمانده انتظامی تهران بزرگ« خبر داد:

برخورد با 111 گرداننده سایت 
شرط بندی و مراکز فساد 

فرمانده انتظامی تهران بزرگ از برخورد با ۱۱۱ گرداننده سایت 
شرط بندی، قماربازی و مراکز فساد در تهران خبر داد. سردار 
اقتدار پلیس  از طرح  حسین رحیمی در پنجمین مرحله 
امنیت عمومی و پلیس فتا پایتخت که در ستاد فاتب برگزار 
شد، اظهار کرد: در این مرحله از طرح اقتدار پلیس ۳۱ نفر از 
اراذل و اوباش سطح دار که دارای تحرکات مجرمانه بودند را 
دستگیر کرد. با وجود اینکه این افراد سابقه داشتند و با وجود 
اینکه از آنها تعهد گرفته بودیم باز مرتکب شرارت شده بودند.

وی ادامه داد: در این مرحله از طرح ۸۰ نفر از اوباشی که جرایم 
خشن اعم از نزاع، تخریب، قمه کشی، عربده کشی و ... را 

داشتند نیز دستگیر کردیم.
وی با بیان اینکه ۱۷ نفر از اوباشی که در بحث خرید و فروش 
سلاح فعال بودند نیز دستگیر شدند، گفت: ۱۹ نفر که در 
خصوص اقلام ممنوعه ای مثل مشروبات الکلی نیز فعالیت 

داشتند دستگیر شدند.
به گفته سردار رحیمی، ۱۱۱ نفر از گردانندگان سایت شرط بندی 
و قماربازی و مراکز فساد نیز در این طرح دستگیر شدند که 
برخی از آنها نیز در فضای مجازی فعالیت می کردند. همچنین 
۱۹۶ نفر نیز از نوچه و نوپاها در بحث اوباشگری دستگیر شدند.
از  بادیگارد گرفتن برخی  سردار رحیمی در خصوص بحث 
افراد، گفت: پیش از این نیز اعلام کردیم که چیزی تحت 
عنوان بادیگارد نداریم. اخیرا دیده شد که یکی از افراد شناخته 
شده دست به این اقدام زد که چون خلاف قانون بود با آن 
برخورد شد. این موضوع در فضای مجازی نیز بازتاب داشت. 
فقط شرکت های انتظام مجاز به فعالیت در بخش حراست و 
محافظت هستند که ۱۵۰ شرکت نیز در شهر تهران فعالیت 
می کنند. سایر شرکت هایی که با عناوین مختلف در خصوص 
تاکید  و  ندارند  رسمیت  هستند  فعال  بادیگارد  استخدام 

می کنیم که صلاحیت شان مورد تایید پلیس نیست.
وی در خصوص دستگیری باندهای جعل اسناد نیز گفت: 
در خصوص جعل اسناد سه باند منهدم شد و دستگیری 
سردسته های آنها نیز انجام شد که طی آن ده ها مورد از اسناد 
جعلی کشف شد. همچنین دو باند قاچاق انسان نیز منهدم 
شدند که در همین راستا ۱۱ متهم دستگیر و ۴۸ نفر آزاد شدند 

که اکثر افراد آزاد شده از اتباع بودند.
فرمانده انتظامی پایتخت گفت: ۱۲۳۰ پاتوق صنفی که احتمال 
می دادیم اراذل و اوباش در آن تردد می کند را تحت رصد قرار 
دادیم که با تعدادی از این موارد برخورد شد و ۶۷ مورد از 
پاتوق هایی که اوباش در آن تردد داشتند پلمب شدند. همچنین 

با ۲۰ سرشبکه مرتبط با اراذل و اوباش هم برخورد شد.
سردار رحیمی در خصوص کشف سلاح های جنگی و شکاری و 
سلاح های سرد اظهار کرد: ۱۹ قبضه سلاح جنگی و شکاری، ۵۸ 
قبضه شبه سلاح و ۶۴ قبضه سلاح سرد در این طرح کشف شد 
و در این راستا به حاملان سلاح هشدار می دهیم که قطعا با آنها 
برخورد خواهیم کرد. وی درباره شناسایی و پاکسازی محل هایی 
که در آنها برای مردم مزاحمت ایجاد می شد، گفت: ۲۴۷ نقطه 
از خط شهر و واحدهای صنفی که محل تردد و محل ایجاد 

مزاحمت برای نوامیس هستند شناسایی و پاکسازی شد.
فرمانده انتظامی تهران بزرگ در خصوص برخورد با خودروهایی 
که دور دور می کنند، اظهار کرد: با خودروهایی که دور دور 
می کنند و مزاحمت های خیابانی و آلودگی های صوتی ایجاد 
می کنند برخورد شد. در این راستا ۱۶۶ دستگاه توقیف شد و 

۸۶ دستگاه نیز برای نوامیس مزاحمت ایجاد می کردند.

خبر اول

»وزیر کشور« مطرح کرد:

لازمباشدمحدودیتهایکروناییبیشتریاعمالمیکنیم
وزیر کشور بر لزوم افزایش نظارت های مرزی و کنترل 

بر مسافرت های هوایی با هدف جلوگیری از شیوع 
سویه جدید بیماری کرونا تاکید کرد. احمد وحیدی 
بیماری  جدید  سویه  گیری  همه  به  اشاره  با 
امُیکرون در جهان گفت: با توجه به گزارش های 
علمی پزشکی، میزان سرایت پذیری سویه جدید 

امُیکرون بسیار بالاست و برای همین باید با تمام 
دقت و حساسیت لازم به مقابله و مهار موج 

جدید بیماری در کشور باشیم.
اینکه  بیان  با  کشور  وزیر 

حداکثری  رعایت 
پروتکل های بهداشتی 
می تواند سهم اساسی 
در کنترل موج جدید 
کشور  در  بیماری 

داشته باشد، اظهارکرد: براساس آخرین گزارش 
ها میزان استفاده از ماسک در کشور رقمی 
در حدود ۴۸  درصد است که باید این 

میزان به صورت جدی ارتقا یابد.
وی همچنین با اشاره به مساله سفرها 
و ورود بیماری از طریق مرزهای کشور 
گفت: در این خصوص استانداران مرزی 
بایستی مراتب حساسیت و مراقبت 
کشور  مرزهای  در  را 

داشته باشند.
بر  وحیدی 
نظارت  لزوم 
بر  تر  فعالانه 
فرودگاه های 
تاکید  کشور 

کرد و گفت: تشخیص به موقع بیماری و ایجاد شرایط 
قرنطینه می تواند سهم مهمی در کنترل بیماری در کشور 
داشته باشد. اگر به این مرحله از تشخیص رسیدیم که برای 
مدیریت بیماری نیاز به اعمال محدودیت های بیشتر است، 

بایستی در اسرع وقت محدودیت ها اعمال شود.
وحیدی در بخش دیگری از صحبت های خود به تقویت 
اشاره کرد و  بیماری در کشور  فرآیند مدیریت هوشمند 
گفت: فاز دوم اجرای این طرح با محوریت حمل و نقل 
درون شهری آغاز شده است و باید تلاش کنیم از هفته 
آتی فاز سوم طرح یعنی حمل و نقل برون شهری هم 

اجرایی شود.
وزیر کشور در پایان خاطرنشان کرد: با هم افزایی ظرفیت 
های داخلی و رعایت حداکثری پروتکل های بهداشتی و 
فاصله گذاری اجتماعی مانع از شیوع موج جدید بیماری 

در کشور شویم.

بهداشت و سلامت

معاون درمان وزارت بهداشت اعلام کرد که در هر استان 
برای پذیرش بیماران مبتلا به کرونا و سویه امُیکرون دو 
بیمارستان در نظر گرفته شده است. دکتر قاسم جان بابایی 
با اشاره به تمهیدات بیمارستانی برای مقابله با امُیکرون، 
گفت: دو بیمارستان در هر استان برای پذیرش بیماران مبتلا 

به کرونا و سویه امُیکرون تعیین شده است.
وی افزود: از مردم می خواهیم تزریق واکسن را جدی بگیرند 

و اگر دو دوز زده اند، برای دوز سوم نیز اقدام کنند.
وی با بیان اینکه بیمارستان هایی که برای کرونا مشخص 
شده اند، اختصاصی این بیماران خواهند بود، گفت: در پیک 
پنجم تا ۵۲ هزار نفر بستری داشتیم. در شرایط فعلی فعلا 

ضرورتی برای افزایش تخت های کرونایی وجود ندارد.
در کنار علائمی که پیشتر برای ابتلا به کووید ۱۹ مطرح 
می شود، به تازگی دانشمندان کشف کردند که سویه 
امیکرون باعث بروز علائم منحصر به فرد دیگری در 
افراد شده است. این علائم شامل موارد ذیل می شود: 
خارش گلو- سرفه خشک- خستگی شدید- درد عضلانی 
ملایم- تعریق شبانه. برخلاف سویه های پیشین کووید 
۱۹ که باعث از بین رفتن حس بویایی و چشایی در 
بیماران می شود، امیکرون باعث این علائم نمی شود. 
در عوض، بسیاری از این بیماران از تعریق شبانه رنج 

می برند.

»معاون درمان وزارت بهداشت« خبر داد:

تعیین بیمارستان های اختصاصی برای بستری مبتلایان به کرونا و امُیکرون

خانوادهکرونا در ایران

در شبانه روز گذشته و بر اساس معیارهای 
قطعی تشخیصی، دو هزار و ۴۱۳ بیمار جدید 
شد  شناسایی  کشور  در  کووید۱۹  به  مبتلا 
که ۳۷۶ نفر از آنها بستری شدند. مجموع 
بیماران کووید۱۹ در کشور به ۶ میلیون و ۱۷۵ 

هزار و ۷۸۲ نفر رسید.
متاسفانه در طول ۲۴ ساعت گذشته، ۴۳ 
بیمار کووید۱۹ جان خود را از دست دادند 

نفر رسید. خوشبختانه  به ۱۳۱ هزار و ۱۶۷  بیماری  این  باختگان  و مجموع جان 
تا کنون ۶ میلیون ۱۲ هزار و ۶۹۵ نفر از بیماران، بهبود یافته و یا از بیمارستانها 

ترخیص شده اند.
دو هزار و ۸۳۵ نفر از بیماران مبتلا به کووید۱۹ در بخش های مراقبت های ویژه 
بیمارستانها تحت مراقبت قرار دارند. تا کنون ۴۰ میلیون و ۹۸۱ هزار و ۶۸۴ آزمایش 

تشخیص کووید۱۹ در کشور انجام شده است.
در حال حاضر ۰ شهر کشور در وضعیت قرمز، ۰ شهر در وضعیت نارنجی، ۵۳ شهر در 

وضعیت زرد و ۳۹۵ شهر در وضعیت آبی قرار دارند.

توسعه  و  برنامه ریزی  دفتر  مدیرکل 
اجتماعی جوانان وزارت ورزش و جوانان، 
با تاکید بر لزوم ارزیابی و رتبه بندی مراکز 
حال  در  گفت:  ازدواج،  مشاوره  تخصصی 
در  جوان  هزار   ۸۰۰ و  میلیون   ۱۲ حاضر 
سن ازدواج داریم. پیگیر فعال شدن بیمه 
را  مشاوره هستیم و درصددیم کمیته ای 
رتبه بندی مراکز تخصصی  ارزیابی و  برای 

مشاوره ازدواج در استانها تشکیل دهیم، در صدد هستیم که چشم اندازی را برای 
فعالیت و توسعه مراکز مشاوره در دستور کار قرار دهیم. رتبه بندی مراکز مشاوره 
تخصصی ازدواج استان تهران را شروع کرده و کمیته ای را برای ارزیابی و رتبه بندی 
این مراکز مشاوره تشکیل داده ایم. با رتبه بندی مراکز، خدمات ما نیز به این مراکز 
یکسان نخواهد بود تا اینگونه مراکز به رشد و ارتقاء برسند.  متقی فر با بیان اینکه 
اجباری کردن مشاوره پیش از ازدواج نیازمند وجود مراکز مشاوره تخصصی ازدواج 
مطمئن است، تصریح کرد: در این راستا باید مراکز مشاوره تخصصی ازدواج مطمئن 

باشند. ارزیابی از این مراکز به دلایل متعدد بالا انجام نمی شود. 

۲413 بیمار دیگر شناسایی شدند؛

۴۳ فوتی جدید کرونا در کشور 
»مدیرکل دفتر برنامه ریزی جوانان وزارت ورزش و جوانان«:

وجود حدود ۱۳ میلیون جوان در سن »ازدواج«

وزیر کشور بر لزوم افزایش نظارت های مرزی و کنترل بر مسافرت های هوایی با هدف جلوگیری از 
شیوع سویه جدید بیماری کرونا تاکید کرد. احمد وحیدی با اشاره به همه گیری سویه جدید بیماری امُیکرون در 

جهان گفت: با توجه به گزارش های علمی پزشکی، میزان سرایت پذیری سویه جدید امُیکرون بسیار بالاست و برای 
همین باید با تمام دقت و حساسیت لازم به مقابله و مهار موج جدید بیماری در کشور باشیم.
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اجتماعی

عمران و اشتغالراه و مسکن گمرک

طول دوران ساخت واحدهای نهضت ملی مسکن ۳ سال و مدت بازپرداخت 
تسهیلات این پروژه ۱۷ سال تعیین شده که اقساط وام ۴۵۰ میلیون تومانی 
۷ میلیون تومان، وام ۴۰۰ میلیونی ۶.۳ میلیون و تسهیلات ۳۰۰ میلیونی ۴.۷ 

میلیون و وام ۲۵۰ میلیون تومانی چهار میلیون تومان اعلام شده است.
به طور معمول تسهیلات طرح نهضت ملی مسکن با لحاظ ۳ سال دوران ساخت که 
در طی مدت ساخت هیچ قسطی توسط متقاضیان پرداخت نمی شود و بازپرداخت 
 ـعضو هیات مدیره  ۱۷ ساله طراحی شده است. آنطور که محمدحسن علمداری 
 ـاعلام کرده است روش بازپرداخت اقساط ماهانه در  ۱۷سال و ۳ سال  بانک مسکن 
بعد از ساخت و تحویل واحدهای مسکونی به متقاضیان به این نحو است که برای 
تسهیلات ۴۵۰ میلیون تومانی بدون سود دوران ساخت ماهانه هفت میلیون تومان 
قسط توسط مشارکت کنندگان و دریافت کنندگان واحدها پرداخت می شود.   وی 
افزود: تسهیلات ۴۰۰ میلیون تومانی با احتساب ۳ سال دوران ساخت و بازپرداخت 
۱۷ ساله ۶ میلیون و ۳۰۰ هزارتومان، تسهیلات ۳۰۰ میلیون تومانی با احتساب ۳ سال 
دوران ساخت و بازپرداخت ۱۷ ساله ۴ میلیون و ۷۰۰ هزار تومان است. علمداری درباره 
بازپرداخت تسهیلات مسکن روستایی که ۲۵۰ میلیون تومان است، گفت: تسهیلات 
طرح نهضت ملی مسکن با لحاظ ۳ سال دوران ساخت و بازپرداخت ۱۷ ساله برای 

تسهیلات ۲۵۰ میلیون تومان ۴ میلیون تومان است.

و  بنادر  سازمان  در  کرونا  با  مقابله  هماهنگی  مسئول  جوادپور  چنگیز 
دریانوردی اظهار کرد: ورود سویه جدید ویروس کرونا به نام امیکرون به 
کشور تایید شده است اما کسی نمی تواند با قاطعیت بگوید که از چه 
طریقی و از کدام کشور این ویروس به ایران وارد شده است. حتی اگر از 
امارات هم به ایران وارد شده باشد ما مسافر دریایی زیادی از این کشور 

نداریم و بیشترین مسافران از طریق مرزهای هوایی وارد کشور می شوند.
وی افزود: در هفته دو شناور از بندر لنگه به امارات می روند و برمی گردند، بنابراین 
ریسک ورود ویروس کرونا حتی در صورت تایید و رصد دقیق از طریق مرزهای 
هوایی بیشتر است. مسئول هماهنگی مقابله با کرونا در سازمان بنادر و دریانوردی 
ادامه داد: در حال حاضر شرایط و پروتکل های ورود مسافران را با توجه به شیوع 
سویه جدید ویروس کرونا به نام امیکرون، تشدید کرده ایم و وزارت بهداشت درمان 
و آموزش پزشکی کشورهای مختلف را به سه دسته تقسیم کرده است که در 
این میان دسته اول کشورهای پرخطری هستند که ورود مسافران و اتباع آن ها 
به صورت کلی ممنوع است. به گفته جواد پور مسئول هماهنگی مقابله با کرونا 
در سازمان بنادر و دریانوردی، مسافران دیگر کشورها برای ورود به ایران از طریق 
مرزهای دریایی باید ضمن داشتن تست پی سی آر منفی کارت واکسن را نیز ارائه 

دهند یعنی هر دو دوز واکسن را تزریق کرده باشند.  

با اعضای اتحادیه اقتصادی  ایران  سخنگوی گمرک اعلام کرد که تجارت 
اوراسیا از ابتدای سال تا پایان آبان، از نظر وزنی ۴۲ درصد و ارزشی ۷۳ درصد 
رشد داشته است. سیدروح اله لطیفی اظهار داشت: هشت میلیون و ۵۶۶ 
هزار و ۱۸ تن کالا به ارزش سه میلیارد و ۶۲۶ میلیون و ۲۶۲ هزار و ۴۵۲ 
دلار، بین ایران و پنج عضو اتحادیه اقتصادی اوراسیا در هشت ماه نخست 

امسال تبادل شد.
وی تصریح کرد: ۶ میلیون و ۷۲۶ هزار و ۸۴۶ تن کالا به ارزش ۲ میلیارد 
اتحادیه  از مبدا کشورهای عضو  و ۸۶۲ میلیون و ۶۲۳ هزار و ۳۰۳ دلار 
اقتصادی اوراسیا به ایران کالا فروخته شده که این میزان واردات نسبت به 
مدت مشابه ۶۶ درصد در وزن و ۹۸ درصد در ارزش بیشتر از مدت مشابه 

سال قبل بوده است.
لطیفی خاطرنشان کرد: در این مدت صادرات ایران به اوراسیا هم یک میلیون و 
۸۳۹ هزار و ۱۷۲ تن کالا به ارزش ۷۶۳ میلیون و ۶۳۹ هزار و ۱۴۹ دلار بوده که 
نسبت به هشت ماهه سال ۹۹ تغییری در وزن نداشته اما در ارزش ۱۸ درصد 

رشد را تجربه کرده است.
بر اساس آخرین اعلام گمرک، کل تجارت خارجی کشور تا پایان آبان ماه ۱۱۰ 

میلیون و ۳۰۰ هزار تن کالا به ارزش ۶۳ میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار بود.

»عضو هیات مدیره بانک مسکن« خبر داد:

وام نهضت ملی مسکن ۴ تا ۷ 
میلیون تومان

»یک مسئول« در سازمان بنادر و دریانوردی پاسخ داد:

مسافر مبتلا به امیکرون چگونه 
به ایران آمد؟

»سخنگوی گمرک« اعلام کرد:

رشد ۷۳ درصدی تجارت ایران
 با اوراسیا

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »لیلا بهمن زاده«
- شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

تولید و تجارت

»رییس کمیسیون کشاورزی اتاق بازرگانی 
تهران« مطرح کرد:

یارانه 1۵0 هزار تومانی در راه است؟
با  تهران می گوید  بازرگانی  اتاق  رییس کمیسیون کشاورزی 
برنامه ریزی برای حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی، دولت باید مبلغ یارانه 
نقدی را افزایش دهد. کاوه زرگران در نشست هیئت نمایندگان 
اتاق بازرگانی تهران، اظهار کرد: در صورتی که دولت ارز ترجیحی 
پنج قلم کالای اساسی را حذف کند، باید برای هر ایرانی ماهانه 
یارانه ای ۱۵۰ هزار تومانی برای جبران واریز کند. وی با اشاره به 
برگزاری جلساتی در وزارت کشاورزی با فعالان بخش خصوصی، 
توضیح داد: بر اساس صحبت های مطرح شده در این جلسات، 
دولت اعلام کرده که از اول دی ماه ارز ترجیحی ۴۲۰۰ تومانی 
حذف خواهد شد و به بخش خصوصی در این زمینه آماده باش 
داده شده است.  در صورت اجرای برنامه دولت، نهاده های دامی، 
روغن و دانه های روغنی با ارز نیمایی توزیع خواهند شد. زرگران 
با بیان اینکه کار دولت در حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی اقدامی بزرگ و 
مهم است، توضیح داد: فعالان بخش خصوصی از همان زمان که 
این ارز رسما تخصیص یافت، مخالفت خود را با چند نرخی شدن 
ارز و لزوم اصلاح این فرایند اعلام کرده بودند. حتی ما معتقدیم 
با توجه به کمتر بودن فاصله ارز نیمایی و ارز ترجیحی، بهتر بود 
که دولت قبل این اقدام را انجام می داد اما به هر حال کار دولت 
قطعا بزرگ و مهم است. بر اساس آمارهای رسمی برای هر ایرانی 

حدود ۴۰۰ هزار تومان در این حوزه ها هزینه شده است.

یادداشت

معضلی در اقتصاد ایران؛

تورموداستاناعتمادِمردمبهدولت

نظر  از  چه  فراوانی  مشکلات  با  اکنون  کشور  اقتصاد 
مشکلات ساختاری و چه معضلات مربوط به سیاست ها 
و تصمیم گیری های نادرست، روبرو است. اما بعضی از 
اقتصاد  در  زنجیره ای  مشکلات  ایجاد  عامل  موضوعات 
ایران هستند.  بطور کلی می توان تورم را مشکل اساسی، 
ساختاری و علت بسیاری از مسائل پیش آمده در اقتصاد 

کشور دانست. 
بنابراین اصلی ترین اقدام دولت که پایه اصلاحات بعدی 
اقتصادی خواهد بود، مهار و مدیریت تورم است. از آنجا 
که نرخ تورم بصورت مستقیم از وضعیت معیشت مردم 
حکایت می کند، کنترل و مهار نشدن آن نیز موجب بروز 
برای مردم می شود و ضرورت دارد،  مشکلاتی معیشتی 

دولت ها در کنترل و مهار آن توجه ویژه ای داشته باشند.
تورم در کشور ما همواره از دولتی به دولت دیگر منتقل 

می شود، بنابراین دولت جدید باید به گونه ای برنامه ریزی کند 
تا از یک طرف روند تورمی موجود را کاهش دهد تا قدرت 
خرید مردم افزایش یابد و از طرف دیگر اصلاحات ساختاری 
اساسی مورد نیاز را با کمترین هزینه اقتصادی اجتماعی 
ممکن انجام دهد. کنترل تورم و حمایت از معیشت مردم 
بدون تصویب و اجرایی نشدن بخش هایی از اصلاح ساختار 
بودجه امکان پذیر نیست. بطور قطع افزایش نرخ ارز، کسری 
بودجه دولت و رشد نقدینگی همراه با بحران کرونا از عوامل 

موثر بر نرخ تورم هستند. 
تورم  کنترل  در  می دهد  نشان  کشور  در  تورم  ماندگاری 
عملکرد موفقی نداشتیم چرا که راهکارهای اجرا شده در 
نیستند  ریشه ای  راهکارهایی  تورم،  مهار  برای  ما  کشور 
و همواره تلاش شده با کنترل قیمت های نسبی تورم را 
کنترل کنیم. در شرایطی که تورم وجود دارد برای کاهش 
تورم و تحریک رشد اقتصادی، می توان از راهکارهایی مثل 
معافیت های مالیاتی، ایجاد انگیزه پس انداز و سرمایه گذاری 

و حذف هزینه روندهای اداری استفاده کرد.
همچنین کنترل نرخ ارز و نوسانات ارزی هم در کنترل تورم 
عامل مهمی محسوب می شود که نیازمند بهبود شرایط 
صادرات  از  حاصل  ارز  بازگشت  و  کشور  خارجی  تجاری 
می باشد. برای پیشگیری از افزایش تورم، مدیریت نقدینگی، 
و  بهره وری  افزایش  ارزی،  درآمدهای  از  استفاده صحیح 

کاهش کسری بودجه دولت از الزامات مهم است چرا که 
مهمترین تاثیر را برتوزیع درآمد و ثروت دارد.

سخن آخر اینکه تورم در تمام حوزه های اقتصادی و سیاسی 
و اجتماعی کشور موثر است. بنابراین شناخت عوامل ایجاد 
تورم، اثرات تورم بر اقتصاد و راه های پیشگیری از تورم از 
ملزومات برخورد با این پدیده است. پس نتیجه می گیریم 
عاملی که به اعتماد عمومی و اعتبار دولت نزد مردم آسیب 
می زند، مساله تورم است، بنابراین در شرایطی که حل مساله 
تورم سخت و پیچیده خواهد بود، می تواند اعتماد مردم را 
به دولت برگرداند و با همراهی مردم و دولت، حل مسائل 

دیگر اقتصاد آسان تر شود.

عاملی که به اعتماد عمومی و اعتبار دولت نزد مردم آسیب می زند، مساله تورم است، بنابراین 
در شرایطی که حل مساله تورم سخت و پیچیده خواهد بود، می تواند اعتماد مردم را به دولت برگرداند 

و با همراهی مردم و دولت، حل مسائل دیگر اقتصاد آسان تر شود.
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استان ها

البرز

»شهردار خرم آباد« مطرح کرد: 

باتماممشکلات،بازهممیتوانبابرنامهریزیتحولایجادکرد

»رئیس پلیس امنیت اقتصادی البرز« خبر داد:

دلالان دلار را به پلیس معرفی کنید

»شهردار خرم آباد« اعلام کرد که به رغم مشکلات زیر ساختی 
شهر خرم آباد که از دهه های دور بر جای مانده است، باز هم 
با برنامه ریزی و تامین منابع مالی، می شود در حد توان 
تحول ایجاد کرد. مهندس سعید فتوحی در جلسه اعضای 
شوراي اسلامي شهر خرم آباد با احمدرضا دالوند معاونت 

لرستان، که شامگاه  استانداری  امور عمرانی  هماهنگی 
دوشنبه بیست و نهم آذرماه هزار 

و چهارصد در سالن جلسات 
معاونت عمرانی استانداری 
تا  کرد:  بیان  شد،  برگزار 
جاری  سال  اتمام  از  قبل 
سامانه شفافیت شهرداری 

قرار  شهروندان  دسترس  در 
دبیر  گرفت.  خواهد 

تعیین  سامانه 
و  است  شده 

ن  ا ر همکا
فاوا  سازمان 

در حال جمع آوری اطلاعات و  بارگزاری در سامانه هستند 
وی افزود: در این سامانه، مناقصه، مزایده، بودجه سالیانه، 
عملکرد و برنامه های حوزه های خدمات شهری، عمرانی 
به  و مردم  بارگزاری خواهد شد،  پروژه ها  و شهرسازی، 
راحتی می توانند همه فعالیت ها و اقدامات شهرداری را 
ملاحظه نمایند مهندس فتوحی تصریح کرد: از مهمترین 
مشکلات شهرداری که نیاز به اعتبارات دولتی دارد، می 
توان به دفع آب های سطحی اشاره کرد، به دلیل نقص در 
زیرساخت ها در زمان بارش باران در چندین نقاط 
شهر با مشکل آبگرفتگی مواجه می شویم، 
برای حل این مشکل نیاز به اعتبارات 
دولتی داریم و ما به تنهایی قادر به رفع 

آن نیستیم.

برخورد پلیس  از  البرز،  اقتصادی  امنیت  رئیس پلیس 
و  عامل  بانک های  از  خارج  در  ارز  فروش  و  خرید  با 
صرافی های غیر مجاز خبر داد. سرهنگ مهدی افشاری 
گفت: بر اساس ماده ۱۳ مقررات ناظر بر عملیات ارزی 
صرافی ها، انجام هرگونه معاملات فردایی توسط اشخاص 

حقیقی و حقوقی منع قانونی دارد.
وی تصریح کرد: معاملات فردایی مبادلاتی هستند که در 
آن ذی نفعان بازار ارز در پایان یک روز معاملاتی در رابطه 
با وضعیت ارز در روز آینده با هم وارد معامله می شوند و 

بر اساس پیش بینی هایی که از نرخ ارز در روز آینده دارند، 
تعهداتی را بر عهده می گیرند.

رئیس پلیس امنیت اقتصادی استان البرز گفت: در واقع 
این افراد تلاش می کنند با پیش بینی صحیح نرخ ارز در 
آینده به سود نامشروع دست پیدا کنند و طبعا هزینه زیان 

های ناشی از پیش بینی ناصحیح خود را می پردازند.
فردایی  در معاملات  اینکه  بیان  با  انتظامی  این مقام 
غالباً ارزی مبادله نمی شود، افزود: در این معاملات تنها 
ما به التفاوت میان نرخ ها به صورت ریالی تسویه می 

شود، به همین جهت اکثر معاملات در بازار فردایی ارز به 
مقاصد دلخواه دلالان است. سرهنگ افشاری از برخورد 
داد و  ارز خبر  بازار  اخلالگران  با دلالان و  پلیس  قاطع 
گفت: براساس قانون خرید و فروش هرگونه ارز در خارج 
از بانک های عامل و صرافی های مجاز را ممنوع است و 
ازشهروندان هم می خواهیم که برای تهیه ارز مورد نیاز 
خود به بانک های عامل و صرافی های مجاز مراجعه 
کرده و درصورت مشاهده هرگونه دلالی و اخلال در بازار ارز 
موضوع را از طریق شماره تلفن ۱۱۰ به پلیس اطلاع دهند.

کرمان

»فرمانده انتظامی استان کرمان« خبر داد:

باند قاچاق مسلحانه مواد مخدر در 
شرق استان کرمان منهدم شد

سردار عبدالرضا ناظری فرمانده انتظامی استان کرمان در جمع 
خبرنگاران از درگیری ماموران قرارگاه عملیاتی ابوذر با باند قاچاق 
مواد مخدر در شرق استان کرمان خبر داد و اظهار داشت: در این 
عملیات از این باند قاچاق حدود نیم تن مواد مخدر کشف شد.
وی با اشاره به جزئیات بیشتر این عملیات بیان کرد: ماموران 
قرارگاه عملیاتی ابوذر موفق شدند در راستای مبارزه با باندهای 
قاچاق مسلحانه و اشرار مسلح یک باند مواد مخدر را شب گذشته 
منهدم کنند. فرمانده انتظامی استان کرمان گفت: ماموران این 
قرارگاه با اشراف اطلاعاتی موفق شدند که شب گذشته این 
محموله قاچاق مواد مخدر را که قاچاقچیان قصد داشتند آن از 
شرق استان کرمان به استان های مرکزی منتقل کرده، متوقف 
کنند. وی با بیان اینکه در این عملیات دو نفر از اعضای این باند 
مواد مخدر به هلاکت رسیده و چهار نفر دیگر نیز دستگیر شدند 
عنوان کرد: در این عملیات 442 کیلوگرم انواع مواد مخدر، یک 
قبضه سلاح جنگی کشف و 3 دستگاه خودرو نیز توقیف شد. 
ناظری با اشاره به اینکه نیروهای ما در عملیات های اخیر خود در 
استان کرمان راستای مقابله با کاروان های اشرار و قاچاقچیان مواد 
مخدر، توفیقات بسیار خوبی داشتند گفت: از ابتدای سال جاری 
تاکنون بیش از 130 تن انواع مخدر در استان از سوداگران مرگ 
کشف شده و تعدادی از این اشرار به هلاکت رسیده، تعداد زیادی 
از اشرار در این عملیات ها دستگیر و تحویل مراجع قانونی شده و 

مقادیر زیادی سلاح و مهمات کشف شده است.

لرستان

البرز

بوشهرخوزستانقزوین

فرهاد نوری در نشست با اعضای هیئت مدیره اتاق بازرگانی استان قزوین که در دفتر 
جلسات این نهاد برگزار شد، از تدوین 10 برنامه جامع برای توسعه صادرات کالا و خدمات 
در کشور خبر داد و اظهار داشت: ارتقای فضای کسب وکار، از بین بردن مشکلات تجاری 
شرکت های تولیدی و بازاریابی در کشورهای خارجی 3 محور تدوین این برنامه ها 
هستند. وی اضافه کرد: در محور ارتقای فضای کسب وکار بنا داریم تا با کمک مجلس 
قوانین و مقررات بازرگانی را روزآمد کنیم و در محور دوم هم به دنبال تأمین تسهیلات 
ارزی و ریالی برای واحدهای تولیدی هستیم و در ضمن بنا داریم تا دانش بنگاه داری 
در صنایع و کارخانجات ارتقا دهیم. نوری ادامه داد: در محور بازاریابی فرامرزی هم بنا 
داریم تا با استفاده از دیپلماسی اقتصادی دولت سطح تعامل و همکاری های تجاری 
را با کشورهای منطقه گسترش دهیم و با راه اندازی و توسعه دفاتر خدمات بازرگانی 
در این کشورها به افزایش صادرات واحدهای صنعتی صادرات محور کمک کنیم. این 
مقام مسئول در بخش دیگری از صحبت هایش به سیاست های استانی سازمان توسعه 
تجارت در حوزه صادرات هم اشاره کرد و گفت: در این حوزه هم به طرح های تجاری 
بزرگ استان ها که توسط کارگروه توسعه صادرات مصوب شده باشند، مشوق صادراتی 
تعلق می گیرد. ضمن اینکه این طرح به سازمان توسعه تجارت معرفی خواهند شد تا 

برای اجرای بهتر آنها برنامه  ریزی در سطح ملی انجام شود.

کوروش مودت در خصوص اینکه آیا تاکنون مورد مثبت کرونا بین دانش آموزان 
خوزستانی شناسایی شده است یا خیر، اظهار کرد: تاکنون گزارش خاصی دال بر 
این موضوع، نه از سمت اولیا و نه از مراجع ذیصلاح داده نشده است. روز دوشنبه 
نیز سر زده از سه مدرسه بازدید کردم که رعایت پروتکل ها به خوبی رعایت شده 
بود و کلاس ها ۱۰ نفره و نوبت بندی شده بودند. فاصله نیز کاملا رعایت می شود و 

بین هر دو دانش آموز دو متر فاصله رعایت شده است.
باشد، در  بیمار  اگر دانش آموزی  آموزش و پرورش خوزستان گفت:  مدیرکل 
شیوه نامه توصیه شده که مدیر مدرسه چگونه اقدام کند و همه این فرآیند 
پیش بینی شده است. حتی اگر یک دانش آموز بیماری سرماخوردگی داشته 
باشد نباید به مدرسه بیاید. وی افزود: مدارس ما حضوری هستند و کلاس های 
حضوری یک تا سه روز برگزار می شوند و مابقی کلاس ها در بستر شبکه شاد 
هستند. تعدادی از مدارس نیز مثل مدارس عشایری و روستایی کاملا حضوری 

هستند.  
برگزار می شود، گفت:  امتحانات دانش آموزان حضوری  اینکه  بیان  با  مودت 
برگزاری امتحان مجازی تبعات منفی داشته و باعث کاهش سطح یادگیری و 

بازماندگی هایی شده است.  

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری در مراسم بهره برداری از 
ناوهای گرز، خنجر و رونمایی از موتور دریایی ایران ساخت، با بیان اینکه بوشهر 
با  استان  این  داشت:   اظهار  است،  کشور  دفاعی  قطب های  از  یکی  همواره 
رشادت هایی که نیروی دریایی داشت یکی از مستحکم ترین دژهای دفاعی کشور 

است و شاهد اتفاقات تاریخ ساز و تحول آفرین بوده است.
وی با تاکید بر این که توسعه، مفهومی فرهنگی است که با پیاده کردن یک زیست 
بوم تحقق می یابد، ادامه داد: استفاده از منبع سرشار نیروی انسانی و نوآوری های 
آنان است که این مفهوم را رنگ واقعیت می بخشد؛ اما برای تحقق این مهم لازم 
است تا میدان شکوفایی خلاقیت ها را به آنان بدهیم و با ایجاد فضای تولید، 
خریدار نوآوری هایشان باشیم. این اتفاق نمی افتد مگر این که پژوهش را دولت 

راهبری و نظارت و بخش خصوصی هم سرمایه گذاری کند.
ستاری با اشاره به اهمیت حوزه رانش و تولید موتورهای محرکه گفت: اتفاقات 
تحول آفرینی در این حوزه با کاربرد دفاعی و تجاری توسط شرکت های دانش بنیان 
افتاده است. مجموعه هایی که فعالانش جوان هستند و دانش آموخته. این مدل 
پیاده سازی شده که به نتیجه ای موفقیت آمیز رسیده، نشان می دهد که نوآوری 

کار بخش خصوصی است.

»مدیرکل آموزش و پرورش خوزستان«:

تصمیمی برای غیرحضوری شدن 
امتحانات گرفته نشده است

»معاون علمی و فناوری رئیس جمهوری« مطرح کرد:

پیوند عمیق صنعت دفاعی
 و دانش بنیان ها

»معاون توسعه صادرات کالا و خدمات سازمان توسعه تجارت«؛

تدوین ۱۰ برنامه جامع برای توسعه 
صادرات کالا از ایران

فرشید گله داری

 نویسنده و خبرنگار

درگیری کمتر ریه در امُیکرون!
پناهی، معاون وزیر بهداشت گفت: علائم سویه جدید سردرد، سرفه خشک، اسهال، استفراغ، بی حالی و درد بدن 
است اما درگیری ریه در این سویه تاکنون مشاهده نشده است. تاکید بر این است که مردم پروتکل های بهداشتی را 
رعایت کنند. برای پیشگیری از ابتلا به امیکرون استفاده از ماسک به شدت نیاز است. خوشبختانه ما کمبود واکسن 

نداریم و حتی ذخیره واکسن نیز داریم.
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فرهنگی

گزارش

در پی انتشار اخباری از سوی روابط عمومی فیلم قاتل و وحشی و ارسال آن به 
رسانه های گروهی، دبیرخانه جشنواره فیلم فجر اعلام کرد بر اساس بند ۷ آئین نامه 
جشنواره، این فیلم سینمایی امکان حضور در چهلمین جشنواره فیلم فجر را )به دلیل 
عدم تطابق با آئین نامه جشنواره( ندارد. در بند هفت آیین نامه چهلمین جشنواره فیلم 
فجر آمده است: به عنوان قاعده کلّی، جشنواره فیلم فجر، فقط فیلم هایی را که حداکثر 
در سالِ پیش از برگزاری جشنواره تولید شده و قبلاً به جشنواره ارائه نشده باشد، 
می پذیرد. بنابراین، کلیه فیلم های متقاضی شرکت در هر یک از بخش های رقابتی، باید 
از سال ۱۳۹۹ به بعد تولید شده و در دوره های  گذشته جشنواره نیز مورد بازبینی هیأت 
انتخاب قرار نگرفته باشند. دبیرخانه جشنواره چهلم اعلام کرد: بر اساس مستندات موجود 
در دبیرخانه جشنواره فیلم فجر، فیلم قاتل و وحشی ساخته حمید نعمت الله، پیش از سال 
۱۳۹۹ تولید شده، فرم شرکت در سی و هشتمین جشنواره فیلم فجر را پر کرده، مورد بازبینی 
هیأت انتخاب قرار گرفته و صورتجلسه آن به امضای هفت عضو هیات انتخاب دوره سی 
و هشتم رسیده است. لذا برخلاف فضاسازی رسانه ای صورت گرفته، با توجه به آیین نامه 
جشنواره، فیلم قاتل و وحشی از نظر قانونی امکان حضور در چهلمین دوره جشنواره فیلم 
فجر را نخواهد داشت. بدیهی است در صورت لزوم، روابط عمومی جشنواره، سند ارائه و 

بازبینی فیلم مذکور در جشنواره سی و هشتم فجر را منتشر خواهد کرد.

جشنواره ایران فست که زیر مجموعه جشنواره سدسیسرتو/ Sedicicorto ایتالیا است، 
از امسال به صورت یک جشنواره مستقل به نمایش فیلم های ایرانی پرداخت. 
چهارمین دوره این جشنواره ۱۵ تا ۱۷ دسامبر برابر )۲۵ تا ۲۷ آذر( در شهر فورلی 
ایتالیا برگزار شد. آپارات پیش از این در شانزدهمین جشنواره باتومی گرجستان، 
سی و چهارمین جشنواره کودکان و نوجوان ایران، سی امین جشنواره کیدز فرست، 
نوزدهمین جشنواره میندانائو  فالودی مجارستان،  بیست و چهارمین جشنواره 
فیلیپین، یازدهمین جشنواره آرلینگتون،یازدهمین جشنواره ساحل طلا آمریکا، 
دوازدهمین جشنواره مستقل میکروفاف صربستان، سیزدهمین جشنواره آنجلیکا 
آمریکا، یازدهمین جشنواره آستی ایتالیا، هشتمین جشنواره تک شاخ روسیه، 
سومین جشنواره آلتر دو شاو برزیل به نمایش درآمده و توانسته جایزه بهترین فیلم 
کوتاه درام از جوایز بین المللی رم ایتالیا را از آن خود کند.  آپارات داستان شش 
پسر نوجوان است که در یک روستای دور افتاده تصمیم می گیرند برای اجاره یک 
آپارات ۸ میلیمتری از یک دوره گرد در آغل های روستا کارگری کنند تا پول مورد 
نیاز خود را برای اجاره آپارات مهیا کنند. مهدی قلی زاده، ابراهیم نجم آبادی، عماد 
محبی، ابوالفضل نجم آبادی، امیر نجم آبادی، امیرمحمد نجم آبادی، محمدرضا نجم 
آبادی، زری نجم آبادی و مهدی رضایی در این فیلم کوتاه به ایفای نقش پرداخته اند.

دست اندرکاران فیلم سینمایی زالاوا ساخته ارسلان امیری با انتشار بیانیه ای 
اعلام کردند که از اکران این فیلم فعلا انصراف می دهند. در متن این بیانیه آمده 
است: »سینمای مستقل و فیلم هایی چون »زالاوا« که با جسارت در پرداختن به 
فضا و موقعیتی بدیع، غیرکلیشه ای و هیجان انگیز از مسیری صعب عبور کرده 
تا در فرصتی مناسب میزبان مخاطبانی باشد که به دلیل شیوع کرونا فاصله ای 
چشمگیر با سالن ها گرفته بودند، اکنون پیش از قرار گرفتن زیر چرخ دنده های 
تصمیمات و ترکیب های نامتوازن و ناعادلانه اکران، انصراف خود را اعلام می کند 
تا شاید نگاهی دلسوزتر و دغدغه مندتر نسبت به این طیف از تولیدات بر چیدمان 
فیلم ها برای نمایش حاکم شود. طبیعی است که بدون هیچگونه ادعای کاذبی، 
نسبت به ظرفیت های کیفی و منطقی »زالاوا« آگاه هستیم و یقین داریم در صورت 
نبود تبعیض و گزینش ها و مهندسی های اکران، از اختصاص زمان مناسب گرفته 
تا تعداد سالن های سینما، مخاطبان را دست خالی به خانه بازنمی گردانیم. بنابراین 
دست اندرکاران تولید فیلم »زالاوا« با خاطری مکدر از شرایط نامساعد و نابرابر آثار 
سینمای مستقل نسبت به تولیداتِ شبه تجاری  رایج که سردمداران و جریان سازان 
سینمای امروز شده اند، امیدوارانه چشم به آینده ای دوخته اند که شاید آتش این 

فیلم سوزی ها، با دلسوزی ِ مدیران و تصمیم گیرانی هدفمندتر خاموش شود.«

دومین جایزه بین المللی برای 
»آپارات« در ایتالیا

چرا زالاوا از اکران
 انصراف داد؟

»قاتل و وحشی« امکان حضور در 
جشنواره چهلم را نخواهد داشت

سینما و تئاتر

حضور»زنگتفریح«درمکزیک،برزیل،آمریکا
و  هفتاد  در  نیکخواه  آزاد  نوید  ساخته   تفریح«  »زنگ 
دومین حضور جهانی به بخش مسابقه سه جشنواره 
بین المللی در مکزیک، برزیل و آمریکا راه یافت. فیلم 
آزاد در هفتاد  کوتاه زنگ تفریح ساخته نوید نیکخواه 
جشنواره  مسابقه  بخش  به  جهانی  حضور  دومین  و 
بین المللی مرزی »فرونتیرا« در برزیل، جشنواره جهانی 
»شاک  فیلم  جشنواره  و  مکزیک  در  »وراکروز«  فیلم 

فست« در آمریکا راه یافت.  
کوتاه  آثار  مسابقه  بخش  در  تفریح  زنگ  مکزیک،  در 
 Veracruz( »داستانی هشتمین جشنواره جهانی »وراکروز
World Film Festival( به رقابت می پردازد. این جشنواره 
۱۰ آذر تا ۱۰ دی )۱-۳۱ دسامبر میلادی( در مکزیک برگزار 

می شود.
ساخته  نیکخواه آزاد به عنوان نماینده ایران در دوازدهمین 

 Festival( »فرونتیرا«  مرزی  بین المللی  جشنواره  دوره 
Internacional de Cinema da Fronteira ( در برزیل به 
رقابت پرداخت. این جشنواره ۲۸-۲۶ آذر )۱۹-۱۷ دسامبر( 
در مرز اروگوئه/برزیل برگزار شد. در آمریکا، زنگ تفریح در 
بخش مسابقه فیلم کوتاه سیزدهمین جشنواره »شاک 
نمایش  به  برخط   )Shockfest Film Festival( فست« 
درآمد. این جشنواره ۱۹ آذر )۱۰ دسامبر میلادی( به کار 

خود پایان داد.
 »The Recess« فیلم کوتاه زنگ تفریح با نام بین المللی
هفتاد و دو حضور جهانی را پشت سر گذاشته و ده جایزه 
جهانی کسب کرده است.  موژان کردی در نقش سحر، 
ریحانه نبی یان در نقش طهورا، نیلوفر شکوهی نیا در نقش 
آیدا، غزل خلیلی در نقش سارا بازیگران این فیلم کوتاه 

هستند.

از حضور موفق  انار« بعد  فیلم سینمایی »وقت چیغ 
آسیاپاسیفیک  سینمایی  جایزه   دوره   چهاردهمین  در 

حالا جشنواره  چنای هند رقابت می کند. فیلم سینمایی 
وقت چیغ انار ساخته  گراناز موسوی پس از نمایش در 
جشنواره های توکیو، سائوپولو، سیدنی، شب های سیاه 
تالین، گوآ و باستائو قزاقستان، در نوزدهمین جشنواره ی 

فیلم چنای نیز به  نمایش در خواهد آمد.
سینمایی  جایزه   دوره   چهاردهمین  در  فیلم  این 
نامزد  شد،  برگزار  پیش  مدتی  که  نیز  آسیاپاسیفیک 
جایزه  بهترین فیلم کودک و جوان شده بود. نوزدهمین 
جشنواره  فیلم چنای هند از ۳۰ دسامبر تا ۶ ژانویه )۹ تا 

۱۶ دی ماه( در هند برگزار خواهد شد.
سینمای  نماینده   عنوان  به  همچنین  انار  چیغ  وقت 

استرالیا در  اسکار نیز پذیرفته شد. این فیلم محصول 
افغانستان، استرالیا، ایران و هلند است و تهیه کنندگی 
آن را بهیر وردک، گراناز موسوی، کریستین ویلیامز و 
پخش  دارند.  برعهده  مشترک  طور  به  وفامهر  مرضیه 
بین المللی فیلم سینمایی وقت چیغ انار توسط محمد 

اطبایی )مستقل های ایران( صورت گرفته است.
مرحوم  کوییلتی،  اندرو  ایازی،  الهام  فیض،  عرفات 
عالمی،  فرشته  سادات،  سعیده  فنایی،  حشمت الله 
امیرشاه تلاش، ذبیح غیاث، زیشان خان تلاش, مدینه 
نیازی بازیگران این فیلم سینمایی هستند، همچنین 
حسیبا ابراهیمی نیز در این فیلم حضوری افتخاری دارد.

خبر

اکران »عنکبوت«؛ روایت زندگی 
یک قاتل زنجیره ای

ایرج زاد  ابراهیم  کارگردانی  به  »عنکبوت«  فیلم سینمایی 
اوایل دی ماه در سینماهای سراسر کشور اکران می شود. 
و  ایرج زاد  ابراهیم  به کارگردانی  فیلم سینمایی عنکبوت 
نویسندگی اکتای براهنی اوایل دی ماه در سینماهای سراسر 

کشور اکران می شود.
این فیلم به تهیه کنندگی جواد نوروزبیگی و سرمایه گذاری 
محمدصادق رنج کشان است که پخش آن برعهده شرکت 

نمایش گستران است.
ایرج زاد  ابراهیم  است.  جنایی  ژانر  در  فیلمی  عنکبوت 
کارگردانی  را  داغ  تابستان  این  از  اثر پیش  این  کارگردان 
کرده که در سی و پنجمین جشنواره فیلم فجر رکورددار 
نامزدی بود. عنکبوت درباره سعید حنایی یکی از قاتلان 
زنجیره ای دهه هفتاد است که در شهر مشهد چندین زن 
شیرین  بیات،  ساره  تنابنده،  محسن  رساند...  قتل  به  را 
الوند، گلنوش قهرمانی، علی باقری،  یزدان بخش، ماهور 
مهدی حسینی نیا، حمیدرضا هدایتی راد، جواد یحیوی، 
آتیه جاوید، مهدخت مولایی، سحر عبدالهی، نیوشا علیپور، 
یوسف خسروی، حمید حاجی محمدزاده، میثم دامن زه، داود 
ذاکری و با حضور فرید سجادی حسینی از جمله بازیگران 

عنکبوت هستند.

»وقت چیغ انار« به چنای رسید

سینوفارمی ها هم می توانند آسترازنکا دریافت کنند؟
معاون بهداشت دانشگاه علوم پزشکی اهواز گفت: افرادی که واکسن سینوفارم دریافت کرده اند بعد از ۴ ماه و کسانیکه 
اسپوتنیک دریافت کرده اند نیز عموما پس ازگذشت ۶ ماه از نوبت اول،می توانند واکسن آسترازنکا را دریافت کنند، برخی 
کشورها برای پذیرش مسافر، کسانی که واکسن آسترازنکا دریافت کرده اند را می پذیرند بنابراین با اخذ رضایت نامه، برای افرادی 

که واکسن سینوفارم دریافت کرده اند و می خواهند به سفر خارج از کشور بروند، واکسن آسترازنکا تزریق می شود.
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ورزشی

اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

موج حمایت ها از ستاره کشورمان؛ عملکرد طارمی را از زاویه ای دیگر ببینید
مهدی طارمی در 10 مسابقه اخیر خود برای پورتو گلزنی نکرده و همین مسئله باعث شده تا هر روز رسانه های 
پرتغالی در خصوص ناکامی او صحبت کنند. البته پس از صحبت های مربی پورتو و حمایت او از ستاره کشورمان، 

لحن رسانه های مشهور پرتغالی نیز تغییر کرده و آنها نیز به حمایت از طارمی پرداختند.

سوژه

۹0 روز تا پرپر شدن 4۵ میلیارد تومان
 از پول ورزش؛

صداوسیما حق ورزش را
 در 1400 هم نمی دهد؟     

سازمان صداوسیما در سال ۹۹، علی رغم اینکه برخلاف سال های 
از پخش  ناشی  تبلیغاتی  واریز درآمدهای  به  گذشته مکلف 
مسابقات ورزشی نزد خزانه داری کل  کشور بود اما ریالی از مبلغ 
تعیین شده که معادل ۱۵ میلیارد تومان به عنوان سهم وزارت 
ورزش و جوانان بود را واریز نکرد و بر اساس اعلام ژاله فرامرزیان، 
معاون توسعه مدیریت و منابع این وزارتخانه با توجه به اتمام 

سال، پرونده پرداخت به وزارت ورزش و جوانان بسته شد.
خلاصه گزارش تفریغ بودجه سال ۹۹ کل کشور نیز که اواخر 
مهرماه سال جاری از سوی دیوان محاسبات کشور منتشر شد، 
مهر تاییدی بر عدم پرداخت درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش 
سازمان  سوی  از  کشور  کل   خزانه داری  نزد  ورزشی  مسابقات 
صداوسیما بود. دیوان محاسبات کشور اعلام کرد: مطابق بند 
)ک( تبصره )۹(، وزارت ورزش و جوانان و سازمان صدا و سیمای 
جمهوری اسلامی ایران مکلف بوده اند درآمدهای تبلیغاتی ناشی از 
پخش مسابقات ورزشی را به ردیف درآمدی مربوط نزد خزانه داری 
کل کشور واریز کنند؛ در سال ۱۳۹۹ از این محل، مبلغی به حساب 

خزانه واریز نشده است.
ژاله فرامرزیان، معاون  بر اساس اعلام  این درحالی است که 
توسعه مدیریت و منابع وزارت ورزش و جوانان به ایسنا، سازمان 
از ابتدای سال جاری تا مهرماه، مبادرت به واریز  صداوسیما 
درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش مسابقات ورزشی به ردیف 
درآمدی شماره ۱۴۰۱۸۴ نزد خزانه داری کل  کشور نکرده و اینگونه 
سهم ۳۰ درصدی وزارت ورزش و جوانان از محل مربوطه پرداخت 

نشده است.
به این ترتیب در صورتی که سازمان صداوسیما طی سه ماه باقی 
مانده از پایان سال ۱۴۰۰، بر اساس قانون بودجه، حق ۴۵ میلیارد 
تومانی ورزش کشور از محل تبلیغات ناشی از پخش مسابقات 
ورزشی را پرداخت نکند، این مبلغ نیز به سرنوشت ۱۵ میلیارد 
تومانی دچار می شود که سال گذشته سازمان صداوسیما به وزارت 
ورزش پرداخت نکرد و این بدان معناست که در مجموع دو سال 
۱۳۹۹ و ۱۴۰۰ این سازمان رسما از پرداخت ۶۰ میلیارتومان مطالبه 

قانونی ورزش کشور سرباز زده است!  
بنابراین آنچه ضروری به نظر می رسد این است که وزارت ورزش 
و جوانان باید با پیگیری فوری موضوع، گزارش مجدد به نهادهای 
نظارتی و مجلس شورای اسلامی و نیز درخواست وصول طلب 
خود از مراجع بالادستی، خواستار پرداخت ۴۵ میلیارد تومانی 
باشد که بر اساس قانون بودجه ۱۴۰۰، سازمان صدا و سیما موظف 

به پرداخت آن است.
اولین بار بر اساس قانون بودجه سال ۱۳۹۹ مشخص شد که به 
استناد بند )پ( ماده )۹۲( قانون برنامه ششم توسعه، وزارت ورزش 
و جوانان و سازمان صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران مکلف 
هستند درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش مسابقات ورزشی را 
به ردیف درآمدی شماره ۱۴۰۱۸۴ نزد خزانه داری کل  کشور واریز 
کنند. وجوه واریزی از محل ردیف  ۴۹-۵۳۰۰۰۰ مندرج در جدول 
شماره )۹( این قانون به نسبت ۳۰ درصد در اختیار وزارت ورزش 
و جوانان )برای کمک به فدراسیون های مربوطه( و ۷۰ درصد 
در اختیار سازمان صدا و سیمای جمهوری اسلامی ایران قرار 
می گیرد. در این قانون، همچنین درآمد حاصل از تبلیغات ناشی 
از پخش مسابقات ورزشی موضوع بند )پ( ماده ۹۲ قانون برنامه 
ششم توسعه در ردیف ملی ۵۰ میلیارد تومان در نظر گرفته که 
بر این اساس سهم سازمان صداوسیما ۳۵ و سهم وزارت ورزش 
۱۵ میلیارد تومان تعیین شد. همچنین بر اساس قانون بودجه 
سال ۱۴۰۰، درآمد حاصل از تبلیغات ناشی از پخش مسابقات 
ورزشی ۱۵۰ میلیارد تومان برآورد شد که باید به نسبت ۳۰ به 
۷۰ بین وزارت ورزش و جوانان و سازمان صدا و سیما تقسیم 
شود، بنابراین سهم وزارت ورزش و جوانان از سهم تبلیغات ناشی 
از پخش مسابقات ورزشی که ۱۵۰ میلیارد تومان برآورد شده بر 
اساس قانون بودجه سال ۱۴۰۰ معادل ۳۰ درصد است که برابر ۴۵ 
میلیارد تومان می شود و مطابق قانون بودجه، در سال جاری صدا 

و سیما باید این مبلغ را به ورزش ایران پرداخت کند.

به بهانه میزبانی لیگ برتر والیبال نوجوانان کشور در نجف آباد؛

استعدادیابیدرسایهمیزبانیمسابقات

قبولی میزبانی مسابقات قهرمانی نوجوانان و جوانان و 
اردوی تیم ملی نوجوانان از سوی شهرستان کاشان در 
سال های اخیر، با وجود نداشتن تیمی در این رقابت ها 
از جمله حرکت های سازنده و دوراندیشی رئیس هیاُت 
والیبال این شهرستان برای آینده والیبال کاشان بوده که 

قابل  تقدیر است.
بعد از کاشان حالا نوبت به نجف آباد رسیده که مسئولان 
ورزش  اداره  کمک  با  شهرستان  این  والیبال  هیاُت 
لیگ  میزبانی  قبول  با  و  گذاشتند  پیش  پا  جوانان  و 
نوجوانان کشور گامی بسیار ارزنده در جهت رشد و توسعه 
والیبال استان اصفهان برداشته اند که قابل ستایش است. 
14 تیم از سراسر کشور به میزبانی شهرستان نجف آباد 
در این دوره مسابقات حضور می یابند که از روز شنبه 
آینده )چهارم دی ماه( مسابقات خود را در دو سالن 
دانشگاه فرهنگیان شهید آیت و یزدان پاک برگزار 

می کنند.
برخلاف کاشان که بدون داشتن تیمی حاضر به قبول 

میزبانی بوده، نجف آباد با یک تیم هماهنگ شده و 
منسجم که شش بازیکن آن از نجف آباد به نام های 
علی  انتشاری،  متین  نورمحمدی،  متین  امید جلالی، 
سلیمانی، آرمان اسلامی و رضا محمدزاده می باشند که در 
تیم منتخب استان اصفهان حضور پیدا کرده اند تا ضمن 
محک خوردن گامی اساسی در راستای ترویج و توسعه 
ورزش والیبال این شهرستان باشند که سابقه دیرینه ای 

در والیبال این استان دارد.
گذشته از این حرکت سازنده در شهرستان های صاحب 
از  انتظار  بیشترین  آباد،  مانند کاشان و نجف  والیبال 
هیاُت والیبال استان اصفهان است که نه تنها با عدم 
برگزاری  مسابقات قهرمانی استانی به وظایف خود عمل 
نکرده است، کمیته استعدادیابی)البته اگرداشته باشد( 
درصدد کشف استعدادهای ناب و سرشار از انگیزه در 
اقصی نقاط استان نبوده که چند سالی است این مهم به 

دست فراموشی سپرده شده است.
شیوع بیماری کرونا هم بهانه ای شده تا هیاُت استان 
کوچک ترین فعالیتی در این زمینه نداشته باشد!؟ اگر 

مشکل، کروناست پس چگونه می توان با حضور بیش از 
۲۰۰ بازیکن، مربی، سرپرست و عوامل اجرایی مسابقات 
لیگ کشور را میزبانی کرد؟ متاُسفانه باید اذعان کنیم 
بزرگترین مشکل والیبال استان اصفهان نداشتن سیستم 
جامع در امر برگزاری مسابقات، استعدادیابی و برگزاری 
دوره های جامع دانش افزایی مربیان است! مربیانی که 
با وجود داشتن مدرک مربیگری بين المللی، سالهاست 
به لطف بی توجهی هیاتُ والیبال استان فراموش شده اند!

اگر لازم باشد هیاتُ موظف است در قالب فیلم و کلیپ های 
آموزشی روز و والیبال پیشرفته دنیا چنین دوره  هایی را به 
صورت مجازی و اینترنتی به مورد اجرا در آورد تا والیبال 
درخشان  روزهای  به  و  کند  پیدا  توسعه  دوباره  اصفهان 
سال های گذشته باز گردد. خوشبختانه استان اصفهان دارای 
زیرساخت های لازم سخت افزاری برای والیبال می باشد ولی 

متاسُفانه در برنامه ریزی و نرم افزاری مشکل دارد. 

در حال حاضر فدراسیون و به تبع آن هیاتُ های والیبال 
استان ها برنامه جامعی که همه دوستداران و علاقه مندان 
به والیبال، بتوانند از این سخت افزارها استفاده بهینه ببرند 
محروم هستند زیرا فاقد نرم افزارهای مورد نیاز می باشند! 
مسئولان فدراسیون والیبال ایران باید به تعداد مورد نیاز توپ 
والیبال در اختیار نونهالان و نوجوانان قرار دهند تا از سنین 
پائین با والیبال آشنایی پیدا کنند. نه اینکه نبود برنامه جامع 

سبب شود والیبال استان اصفهان آسیب ببیند! 
مسئولان هیاُت والیبال استان باید طرحی نو در اندازند 
در  اجرا  بمورد  و  کنند  تدوین  را  برنامه های جامعی  و 
آورند تا حال و هوای والیبال دیار نصف جهان که در 
این سالها در سکون قرار گرفته متحول شود. والیبالی 

که در سال های گذشته صاحب نام بوده و آوازه ای داشته 
که نایب قهرمانی در کشور موُید آن است و از دیر باز به 
عنوان قطب اول والیبال ایران و دومین پایتخت فرهنگی 
جهان اسلام لقب گرفته در حد و شاُن خود پیشرفتی در 
والیبال نداشته است! که متأسفانه از دید رئیس وقت 

هیاُت والیبال استان اصفهان پنهان مانده است!
بین  است  فرقی  چه  که،  است  این  نگارنده  سئوال 
هیاُتی  وقتی  بی تردید  غیرفعال؟  و  فعال  هیاُت های 
عملکردی خوب  و موفقیتی نداشته مثل هیاُت والیبال 
که فقط در بخش بانوان چهره درخشانی داشته است، 
چرا نباید تغییر کند و فرد شایسته ای با انگیزه مضاعفی 
سکان رهبری هیاُت را به دست بگیرد و گام های رشد 

وترقی را پرشتاب تر از قبل بردارد؟
در چنین حالی هیاُت کم کار والیبال استان اصفهان پس 
از گذشت ۸ سال به میزبانی مسابقات لیگ نوجوانان که 
به همت مردان کار و عمل هیاُت شهرستان هایی مانند 
کاشان و نجف آباد دل خوش کرده و می پندارد شق القمر 

کرده است نیاز به بازنگری دارد!
آیا هیاُتی که در طول هشت سال نه تنها در رده های سنی 
نونهالان، نوجوانان، جوانان و امید عنوانی کسب نکرده که 
در برگزاری مسابقات استانی هم عاجز مانده است! نباید 

با حضور فرد لایقی متحول شود؟ 
روی سخن ما با آقای سیدمحمد طباطبایی مدیر کل 
ورزش و جوانان استان است که از بدنه ورزش و مدیر 
باتجربه ای در ورزش استان اصفهان بوده و از چند و 
چون عملکرد هیأت ها بویژه والیبال آگاهی کافی دارد. 
آقای طباطبایی  اولاً اگر برخی از روُسای هیاتُ های 
ورزشی شما قادر به انجام وظایف خود نیستند و در پیشبرد 
اهداف و توسعه و گسترش ورزش رشته خود ناتوانند چرا 
میدان را به افراد علاقه مند، تحصیل کرده و با انگیزه واگذار 
نمی کنند و دو دستی به کرسی ناپایدار ریاست چسبیده 
اند؟ دوماً سعی کنید با شناختی که از ورزش و روُسای 
هیاتُ ها دارید سره را از ناسره تمیز داده و با اشراف به 
توانمندی افراد، اداره امور هیاتُ ها را به دست افراد شایسته 
سبقه  که  ورزش هایی  داد  به  سوماً  بسپارید.  کاردان  و 
درخشانی در مسابقات قهرمانی کشور و لیگ کشور داشتند 

نظیر والیبال و وزنه برداری برسید. 
رویکرد،  این  با  بدانید  یقین  طباطبایی  جناب 
باید  و  می رود  هدر  استان  ورزش  در  سرمایه گذاری 
افرادی در راُس امور قرار بگیرند که با استفاده از علم 
ورزش روز و آشنا با علم پیشرفته ورزش دنیا بتوانند 
از برنامه ریزی های خود حداکثر بهره برداری را به عمل 
آورند، اجازه ندهید ورزش های پرطرفدار و مدال آور در 

مسیر اشتباه حرکت کنند.

توپ و تورالبرز

احتمال صدور حکم سنگین از سوی کمیته انضباطی؛

سرنخ های تازه از پرونده جعل مدارک بازیکن گل گهر

هفته گذشته کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال با بررسی 
پرونده حضور اریک بانیاما به گل گهر، رأی به سه بر صفر 
شدن نتایج این تیم در سه دیدار برابر استقلال، سپاهان 

و پیکان داد. در انتهای رأی این کمیته اما نکته مهمی 
وجود دارد جایی که آمده است: »ضمناً پرونده در خصوص 
شناسایی و اتخاذ تصمیم نسبت به جاعل و سایر اشخاص 
مرتبط مفتوح خواهد بود«. این بخش از ماجرا مهمترین 
نکته ای است که وجود دارد و این سؤال مطرح است که چه 
کسی یا کسانی اقدام به جعل کرده اند. گفته می شود کمیته 
انضباطی فدراسیون فوتبال و با همکاری پلیس فتا با وجود 
برخی فشارها و توصیه های بیرونی، کارش را در رسیدگی 
به این بخش پرونده بازیکن گابنی گل گهر دنبال و در این 
خصوص اقدام به صدور رأی خواهد کرد. رسیدگی به موضوع 
جاعلان و مسببان جعل در این پرونده با همکاری پلیس 

فتا و بر اساس گزارش ارائه شده ادامه یافته و سرنخ های 
تازه ای در این خصوص به دست آمده است. بر این مبنا 
برخی افراد مرتبط با این پرونده در جریان جعل نامه هایی که 
به فدراسیون فوتبال ارائه شده نقش داشته اند و برخی افراد 
دیگر نیز از عدم صحت محتوای این نامه ها و اقدامات غیر 

قانونی صورت گرفته در این خصوص مطلع بوده اند.
نام چهار نفر در فهرست متهمان یا افراد مطلع در ماجرای 
جعل دیده می شود که ممکن است با تشخیص کمیته 
انضباطی با محرومیت مواجه شوند. به نظر می رسد پرونده 
جعل نامه بازیکن گابنی در این بخش جنجالی تر و سنگین تر 
از نتایج اعلام شده در بخش اول حکم کمیته انضباطی باشد.

درحاشیه
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ورزشی

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

پایان شایعه حضور اسکوچیچ در کویت؛ مربی جدید آبی ها مشخص شد
هفته گذشته یکی از رسانه های معتبر کویت از مذاکره فدراسیون فوتبال این کشور با دراگان اسکوچیچ سرمربی تیم 
ملی کشورمان به عنوان یکی از گزینه های مربیگری خبر داده بود. اما حالا نشریه »الوطن« کویت از توافق فدراسیون 
فوتبال این کشور با ویتزلاو لاویسکا اهل جمهوری چک خبر داد. توافقات بین طرفین روز گذشته در جلسه ای در 
مقر فدراسیون کویت انجام شد. با این خبر پرونده مربیگری اسکوچیچ در تیم ملی کویت به صورت کامل بسته شد.

سرخابی ها

بر اساس تازه ترین رده بندی تیم های باشگاهی؛

پرسپولیس در جایگاه پنجم
 و استقلال در رده نهم آسیا

بر اساس تازه ترین رده بندی تیم های باشگاهی فوتبال جهان 
که روز سه شنبه از سوی سایت »فوتبال دیتابیس« اعلام 
شد، تیم فوتبال پرسپولیس در رتبه نخست باشگاه های 
ایران قرار گرفت. قهرمان فصل گذشته لیگ برتر فوتبال 
ایران با ۱۶۰۸ امتیاز و بدون تغییر نسبت به رده بندی هفته 
گذشته در رتبه پنجم قاره کهن باقی ماند و با ۶ پله صعود 
نسبت به رده بندی هفته گذشته به رتبه ۱۰۵ جهان رسید.

تیم فوتبال استقلال با ۱۵۳۸ امتیاز و بدون تغییر نسبت 
به رده بندی هفته قبل در رتبه دوم فوتبال باشگاهی ایران 
باقی ماند. شاگردان فرهاد مجیدی با یک پله صعود نسبت 
به رده بندی هفته گذشته در جایگاه ۹ آسیا و با ۹ پله صعود 

در رتبه ۲۱۳ جهان قرار گرفتند.
تیم فوتبال سپاهان با ۱۵۱۸ امتیاز بدون تغییر نسبت به 
رده بندی قبلی سومین تیم برتر فوتبال ایران است. این 
تیم با ۲ پله سقوط نسبت به رده بندی قبلی در رتبه ۱۶ 
آسیا جای گرفت. طلایی پوشان اصفهان در سطح جهانی 
در مقایسه با هفته گذشته با ۷ پله سقوط در رتبه ۲۵۴ قرار 
گرفته اند. در این رده بندی تیم های تراکتور، فولاد و گل 
گهر سیرجان به ترتیب در رتبه های چهارم تا ششم فوتبال 

ایران جای گرفته اند.
بر اساس این رده بندی در قاره آسیا جایگاه ۵ تیم نخست 
نسبت به رده بندی پیشین تغییری نداشته و تیم کاوازاکی 
فرونتال ژاپن با ۱۶۹۳ امتیاز همچنان صدرنشین است. پس 
از این تیم، الهلال عربستان سعودی با ۱۶۶۷ امتیاز در رتبه 
دوم جای دارد. چونبوک موتورز کره جنوبی با ۱۶۲۱ امتیاز 
در رتبه سوم است. تیم اولسان هیوندای کره جنوبی با ۱۶۱۲ 
امتیاز بالاتر از پرسپولیس در رتبه چهارم قاره کهن قرار دارد.
در رده بندی جهانی نیز جایگاه ۵ تیم اول جدول تغییری 
نداشته و بایرن مونیخ با ۲۱۰۵ امتیاز مانند هفته گذشته 
در صدر جدول ایستاده است. پس از سرخپوشان آلمانی، 
قرار  دوم  رتبه  در  امتیاز   ۲۰۲۰ با  انگلیس  لیورپول  تیم 
گرفته است. رئال مادرید با ۲۰۰۸ امتیاز در رتبه سوم و 
منچسترسیتی ۲۰۰۰ امتیازی در رتبه چهارم جای گرفته 
اند. اینترمیلان هم بدون تغییر با ۱۹۶۶ امتیاز همچنان در 
رتبه پنجم برترین تیم های باشگاهی جهان ایستاده است. 
پورتو با مهدی طارمی در رتبه ۱۳ و زنیت سن پترزبورگ با 
سردار آزمون در رتبه ۵۳ قرار دارند. بر اساس این رده بندی 

بارسلونا با یک پله سقوط در رتبه ۲۲ جهان قرار دارد.
۱۰ تیم برتر فوتبال باشگاهی جهان: بایرن مونیخ، لیورپول، 
رئال مادرید، منچسترسیتی، اینتر میلان، آژاکس، چلسی، 

پاری سن ژرمن، یوونتوس و ناپولی.

خطر حذف همچنان در کمین است؛

»غیرحرفهایها«همچناندرانتظارصدورمجوزحرفهای!

»کلاب لایسنس« از 9 سال پیش در دستور کار ای اف 
سی قرار گرفته تا با این ابزار، بر باشگاه های آسیایی برای 
پرداخت بدهی های خود و همچنین اصلاح ساختار باشگاه 
فشار بیاورد. بر این اساس، ای اف سی به فدراسیونهای 
فوتبال این اختیار را می دهد که کمیته ای مستقل را برای 
بررسی اسناد باشگاه ها در 5 رده و 75 مولفه تشکیل دهد 
و در صورت وجود نقص، با رد درخواستشان برای صدور 
مجوز حرفه ای، آنها را از لیگ قهرمانان آسیا حذف کنند. این 
همان ماجرایی است که در این سالها باید برای پرسپولیس، 
استقلال و بسیاری دیگر از تیمهای ایران پیش می آمد اما 
با آنچه کاظم اولیایی »مصلحت اندیشی« می خواند، حل 

و فصل شده است.
موضوع کلاب لایسنسینگ، استانداردسازی و تغییرات 
مثبت در تمامی باشگاه های فوتبال آسیاست که در بعضی 
از کشورها با سرعت بیشتر و در بعضی از کشورها با کندی 
در حال انجام است و از آنجا که ساختار کلی فوتبال آسیا به 
نسبت کشورها شرایط کاملا متفاوتی با یکدیگر دارد، این 
پروژه با موفقیتی همگون در سراسر قاره مواجه نیست. با 
این حال ای اف سی عبور از روند فوتبال آماتور به حرفه ای 
را از طریق سخت گیری در فرآیند حرفه ای سازی می بیند.

در کشورهای  را  آسیا کمیته هایی  فوتبال  کنفدراسیون 
زیرمجموعه خود مسئول صدور مجوز حرفه ای کرده که 
در کشور ایران نیز چنین کمیته ای تشکیل شده است و 
وظیفه دارد مجوز حرفه ای را به باشگاه هایی تعلق دهد که 
معیارهای ورزشی، زیرساختی، پرسنلی، حقوقی و مالی را 
که ده ها آیتم را دربر می گیرد، منطبق با موارد و معیارهای 
تعیین شده پیش ببرند تا بعد از اخذ مجوز حرفه ای، صاحب 
مجوزِ حضور در عالی ترین سطح از رقابت های قاره ای شود.
در آبان ماه و در حالی که گفته می شد به احتمال زیاد دو 
باشگاه استقلال و پرسپولیس از لیگ قهرمانان ۲۰۲۲ حذف 
می شوند، در لحظه آخر مجوز این دو باشگاه به صورت 
مشروط صادر و فرصت سه ماهه ای داده شد تا مشکلات 
را برطرف کنند. با این وجود بعد از نشست روز یکشنبه، از 
سوی باشگاه پرسپولیس و برخی منابع دیگر مطرح شد 
که موانع سد راه صدور مجوز حرفه ای برداشته و خطر کنار 

گذاشته شدن از آسیا برطرف شده است.
باشگاه  -سرپرست  صدری«  »مجید  سید  یکشنبه  روز 
باشگاه  -مدیرعامل  آجورلو«،  »مصطفی  و  پرسپولیس- 
با  ایران  فوتبال  ملی  مرکز  در  را  نشستی  استقلال- 
داریوش  خادم،  عزیزی  شهاب  مهدی،  سهیل  حضور 
مصطفوی)رئیس کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای( 
حرفه ای(  مجوز  بدوی  کمیته  عباسی)رئیس  سعید  و 
فصل  در  حضور  برای  باشگاه  دو  حرفه ای  مجوز  درباره 
این  در جریان  کردند.  برگزار  آسیا  قهرمانان  لیگ  جدید 
نشست راهکارهای دریافت مجوز قطعی حرفه ای سازی 

برای سرخابی ها بررسی و در نهایت اعلام شد آنها مشکلی 
برای دریافت این مجوز و حضور در صل آتی لیگ قهرمانان 

ندارند.
مجید صدری در حاشیه این نشست اظهار داشت: »مشکل 
مجوز حرفه ای ما حل و قرار شد موارد مدنظر را انجام 
نیاید.  پیش  مشکلات  این  از  دیگر  امیدواریم  بدهیم. 
عباسی، عزیزی خادم، مصطفوی و مهدی امروز به ما کمک 
کردند و با عنایت این دوستان امروز می توانیم به هواداران 
عزیزی دو باشگاه اعلام کنیم که مشکل مجوز حرفه ای 
حل شد. می خواهیم با تمام جدیت لطف دوستان را در 
زمین بازی جبران کرده و برای کشورمان باعث افتخار و 
سربلندی شویم. ۳-۲ مشکل اصلی داشتیم که یکی از 
آنها مالی و درباره پرونده کالدرون بود که خدا را شکر کل 
شد. در بخش های دیگر هم تعهد دادیم. با راهنمایی های 
مصطفوی مشکل حل شد. وی به عنوان بزرگ تر ما در 
این جلسه گفت باید پشت یک میز مسائل را حل کنیم. 
اولیایی هم نقطه نظرات خودش را گفته است اما در این 
جلسه توضیحات ما قانع کننده بود و راهنمایی بزرگواران را 

هم به دیده منت قبول کردیم.«
مصطفی آجورلو هم در خصوص این جلسه توضیح داد: »از 
همه عزیزان تشکر می کنم که کمک کردند تا دو باشگاه در 
لیگ قهرمانان آسیا حضور پیدا کنند. باعث افتخار جامعه 
فوتبال است که با تفاهم و همکاری تیم های ایرانی بتوانند 
در این رقابت ها حاضر شوند. هرکسی بتواند یک چوبی 
از لای چرخ بردار کمک کرده است. امیدوارم برای آخرین 
بار باشد که مشکلات را به این شکل حل می کنیم و 
امیدواریم در طول سال مشکلات را برطرف کنیم. منصفانه 
نیست پرسپولیس و استقلال بعنوان دو تیم بزرگ در آسیا 
دچار این وضعیت شوند. می توان با دست این مشکلات را 

باز کرد نه اینکه گره ها را سفت تر کرد.«
کمیته  -رئیس  مصطفوی«  »داریوش  گذشته  روز  اما 
استیناف صدور مجوز حرفه ای- در این باره گفت: »جلسه 
روز یکشنبه، فقط یک نشست هماهنگی برای بررسی و 
رفع موانع بود. نظر و رأی نهایی در این باره از سوی آقای 
سعید عباسی و ۳ نفر دیگر از همکاران شان در کمیته 
بدوی صادر می شود و بعد از آن رأیی که توسط ما در 
کمیته استیناف صادر می شود، در داخل و خارج از کشور 
قابل شکستن و تغییر نیست. این مسئولیت خوشبختانه 

یا بدبختانه برعهده ماست.«
وی درباره اینکه گفته شد در این جلسه موانع سد راه 
دریافت مجوز حرفه ای استقلال و پرسپولیس برداشته شده 
است، تصریح کرد: »دو سه ساعت درباره مشکلات و موانع 
بحث شد و رئیس فدراسیون فوتبال نیز مسائل را هدایت و 
نظارت کرد. در نهایت کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای 
مشکلات این دو باشگاه را اعلام کرد و باشگاه ها موظف 

شدند تا قبل پایان مهلت سه ماهه ، آنها را رفع کنند.«
رئیس کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای درباره اینکه 
مشکلات دو باشگاه مشخصاً چه مسائلی هستند، عنوان 
کرد: »مهمترین مسئله، بدهی مالیاتی است که از سال 
۱۳۸۰ گریبان این باشگاه ها را گرفته است. مبلغ بدهی با 
توجه به درآمد باشگاه ها در این سال ها خیلی زیاد است و 
این مشکل باید توسط برخی دستگاه ها حل و فصل شود. 
در این مورد، قرار شد از طریق مدیران عامل دو باشگاه 

ترتیبی اتخاذ شود که بدهی مالیاتی صفر شود. این کار 
کمی مشکل است ولی باید صورت بگیرد.«

مصطفوی اظهار کرد: »مورد دیگر بحث دولتی بودن این دو 
باشگاه است که این مشکل هم در شرف حل شدن است. 
به عنوان فردی که در روند صدور مجوز حرفه ای مسئولیتی 
از AFC دارم، معتقدم باید این دو مورد حل شود و بعد به 
فکر صادر شدن مجوز حرفه ای باشیم. مکانیزم های انجام 
کار از طرف دو باشگاه طراحی شده و خیلی خوشبین 
هستم که با رفع موانع، مشکلی برای حضور این تیم ها در 

لیگ قهرمانان نباشد.«
وی گفت: »نظر شخصی من به عنوان فردی که سال هاست 
در فوتبال ایران حضور دارم، این است که باید توسعه این 
جریان را طوری پیش ببریم که با ۴۰ میلیون هوادار از 
لحاظ روحی و روانی بازی نشود. فقط کمیته های استیناف 
و بدوی نیستند که باید برای صدور مجوز حرفه ای رأی 
بدهند، پشت این آرا یک دنیا احساس و هوادار خوابیده 
است. وظیفه ملی و میهنی ما ایجاب می کند از باشگاه های 
خودمان حمایت کنیم، هر چند از سوی AFC برای طی 

شدن روند صحیح، وظیفه قانونی داریم.«
رئیس کمیته استیناف صدور مجوز حرفه ای در پایان 
گفت: »اگر موانع یاد شده برطرف نشوند، کماکان خطر 
حذف این دو تیم از آسیا وجود دارد. یکسری از مسائل 
دست کنفدراسیون فوتبال آسیاست و باید آنها را قانع 
کنیم. من راه این کار را بلدم و می دانم کنفدراسیون فوتبال 
آسیا دوست ندارد فوتبال در ایران تعطیل شود. غیبت 
استقلال و پرسپولیس یعنی غیبت نصف فوتبال ایران. 
سپاهان، تراکتور و فولاد هم جز باشگاه های پرطرفدار آسیا 
هستند. وظیفه ما نیز رعایت مقررات و تسهیل کار برای 
باشگاه های خودمان است. باید دست به دست هم دهیم 
و این کار را تمام کنیم. اینقدر در گذشته دروغ گفته شده 

که دیگر جا برای مماشات نیست.«
حال اینکه مدیران دو باشگاه در نشست اخیر قول داده اند 
ظرف سه ماه آتی برخی مشکلات حل شود، این وعده 
این  در  درشت  و  ریز  مشکلات  از  انبوهی  به  باتوجه 
باشگاه ها، چندان نمی تواند اجرایی باشد، حال در نهایت 
باید دید، داستان صدور مجوز حرفه ای سرخابی ها به کجا 

خواهد کشید.

مستطیل سبزالبرز

کمیته استیناف فدراسیون فوتبال محکومیت حدودا   ۸ میلیارد 
یحیی  انتقال  بابت  شهرخودرو  باشگاه  به  پرسپولیس  تومانی 
»در  آمده است:  این کمیته  در حکم  تایید کرد.   را  گل محمدی 

خصوص استیناف شرکت ورزشی فرهنگی پرسپولیس به طرفیت 
باشگاه فرهنگی ورزشی شهر خودرو نسبت به رای شماره ۱۸۹۰ مورخ 
1399/10/24 کمیته تعیین وضعیت بازیکنان فدراسیون فوتبال که 

به موجب آن محکومیت باشگاه فرهنگی ورزشی تجدید نظر خواه 
به پرداخت مبلغ 45/000/000/000 ریال وجه مطالبات قرارداد مورخ 
1398/10/23 و مبلغ 33/700/000/000 ریال وجه التزام قراردادی منجر 
به انتقال سرمربی وقت تیم تجدیدنظر خواه به باشگاه تجدیدنظر 
خوانده با توجه به صراحت مندرجات قرارداد و حاکمیت اصل آزادی 
اراده و اصل لزوم توافقات خصوصی و اصل استصحاب)ابقای ماکان( 
و غیر موجه بودن استدلال نمایندگان تجدید نظرخواه در توصیف شرط 

وجه التزام قراردادی به ربا و معاملات فاسد به ویژه بر اساس ماده 
۲۳۰ قانون مدنی و رای وحدت رویه ی شماره ۸۰۵ مورخ 1399/10/16 
هیات عمومی دیوان عالی کشور و با عنایت به مجموع محتویات 
پرونده و استدلالات مندرج در رای صادره، ایراد و اعتراض موثری که 
خدشه دادنامه معترض عنه وارد نماید به عمل نیامده، مستنداً به ماده 
۱۷ آیین دادرسی کمیته وضعیت بازیکنان فدراسیون ضمن رد اعتراض 

دادنامه صادره، عیناً تایید می شود.«

خبر

در کمیته استیناف تائید شد؛

محکومیت ۸ میلیاردی پرسپولیس 
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۶ برنز ایران در روز چهارم کاراته قهرمانی آسیا
نمایندگان کاراته ایران در دیدارهای رده بندی روز چهارم قهرمانی آسیا، موفق به کسب ۶ مدال 
برنز برای کشورمان شدند. مسابقات کاراته قهرمانی آسیا ۲۰۲۱ در تمام رده های سنی)نوجوانان، 
جوانان، امید و بزرگسالان( به میزبانی آلماتی قراقستان در حال برگزاری است. دو کاتاروی ایران 
امروز برای مدال برنز به روی تاتامی رفتند که در نهایت ابوالفضل شهرجردی به مدال برنز رسید 
و فاطمه صادقی عنوان سومی را از دست داد. در بخش کومیته انفرادی نیز لیلا برجعلی، رزیتا 

علیپور، طراوت خاکسار، علی اصغر آسیابری و پوریا اقدسی به مدال برنز رسیدند.

گزینه های نهایی کمپ شاگردان اسکوچیچ در قطر مشخص شد
پس از بازدید مسئولان فدراسیون فوتبال از قطر، سه کمپ و هتل به کمیته برگزاری مسابقات 
جام جهانی ۲۰۲۲ معرفی شده است. تیم ملی ایران از ۶ بازی مرحله مقدماتی ۱۶ امتیاز کسب 
کرده و با پیروزی مقابل عراق به بزرگترین آوردگاه جهانی فوتبال صعود خواهد کرد. همچنین 
پس از بازدید مسئولان فدراسیون فوتبال از قطر، سه کمپ و هتل به کمیته برگزاری مسابقات 
جام جهانی ۲۰۲۲ معرفی شده است. ریان - هیلتون و حیات، سه کمپ و هتلی هستند که 

مورد نظر مدیران تیم ملی و فدراسیون فوتبال قرار گرفته است.

اسپانیا به هندبالیست ایرانی پناهندگی نداد؛ او بر می گردد!
شقایق باپیری هندبالیست ملی پوش ایرانی با رایزنی صالحی امیری رییس کمیته ملی در 
حال بازگشت به کشور است. او که هفته قبل بعد از تست pcr برای بازی آخر مقابل چین  در 
قهرمانی جهان هتل را ترک کرده بود. هر چند این بازی به دلیل تست مثبت کرونای چین 
لغو شد. شقایق باپیری بعداز 4 بازیکن کامرونی، پنجمین هندبالیست حاضر در رقابتهای 
قهرمانی جهان بود که میخواست پناهنده شود اما نتوانست از اسپانیا پناهندگی بگیرد و به 

حالا ایران بر می گردد.

واکنش »وزیر ورزش« به خالکوبی فوتبالیست ها
حمید سجادی وزیر ورزش و جوانان از مسئولان ورزش کشور خواست با این مسائل 
برخورد کنند و ورزشکاران هم مسائل فرهنگی و عرف جامعه را رعایت کنند. سجادی 
در مورد آزاد شدن خالکوبی و استعمال دخانیات بین ورزشکاران گفت: باید بتوانیم بین 
چیزی که قرار است به عنوان هنجار در ورزش معرفی کنیم با چیزی که در زندگی شخصی 
داریم تفکیک قائل شویم. عرف فرهنگ ورزش مهم است و برنامه های فرهنگی مختلفی را 

در راستای نهادینه کردن عرف فرهنگ ورزش بین ورزشکاران طراحی کرده ایم.

ترفند مالی فیفا برای برگزاری جام جهانی هر دو سال یکبار
فیفا با حمایت جانی اینفانتینو رئیس خود به دنبال اجرایی کردن پروژه بزرگ برگزاری 
جام جهانی هر دو سال به جای هر ۴ سال است. این پروژه عظیم فیفا موافقان زیادی 
دارد البته در مقابل مخالفان سرشناس تر و بانفوذتری دارد. یوفا مخالف اصلی برگزاری 
جام جهانی هر ۲ سال است. در همین رابطه فدراسیون جهانی فوتبال)فیفا( متعهد شده 
در صورت برگزاری جام جهانی هر ۲ سال به جای هر ۴ سال، ۱۹ میلیون دلار به هر 

فدراسیون)۲۱۱ عضوش( بابت درآمد اضافی هر ۴ سال پرداخت می کند.

۳ ایرانی به دوپینگ متهم شدند
ستاد ملی مبارزه با دوپینگ اعلام کرد: سه ورزشکار از کلیه فعالیت های ورزشی محروم 
شدند. نوید سلیم پور و فاطمه میریان از ورزشکاران سه گانه به دلیل مصرف ماده ممنوعه 
اریتروپوئتین به مدت سه سال از تاریخ چهارم آبان ۱۴۰۰ لغایت سوم آبان ۱۴۰۳ از کلیه 
فعالیت های ورزشی محروم شدند. همچنین یک ورزشکار دوومیدانی به دلیل مصرف 
ماده ممنوعه HCG به مدت دو سال از تاریخ دهم مهرماه ۱۴۰۰ لغایت نهم مهرماه ۱۴۰۲ 

از کلیه فعالیت های ورزشی محروم شد.

بازهم ورزش را سیاسی نکنیم!؟

مهدویکیاودیگر»امید«هایاعرابورژیمصهیونیستی

را  »ورزش  روشنفکرمآبانه  جمله  دیگر  که  سالهاست 
هم  مضحک  شوخی  یک  دیگر  حتی  نکنید«  سیاسی 
نیست و به حرفی مسخره و زشت تبدیل شده است که 
فقط در محافل آغشته به سموم غرب گرایی کاربری دارد 
یاوه هایی  از چنین  در محافل سالم و جدی، خبری  و 

نیست.
بودن  چرند  بر  دال  که می توان  را هم  نمونه ای  آخرین 
داد،  نشان  ورزش  نبودن  سیاسی  ادعای  و  جمله  این 
تحریم المپیک زمستانی چین از سوی برخی کشورهای 
غربی بخاطر سیاست های)به زعم غربی ها سرکوب گرایانه( 
دولت چین در مقابله با گروه های افراطی اسلام گرا در 
عیان  وضوح  به  که  دانست  چین  سینکیانگ  استان 
ادعاهای حقوق بشری  نه تنها ورزش که حتی  می کند، 

غرب هم آلوده به مسائل سیاسی است.
در  زشت  شوخی  این  و  گزاف  حرفِ  این  ظاهرا  اما 
ایران سینه چاکان کمی ندارد و تحت لوای آن؛ بسیار 
حرکات و سکنات در ظاهر ورزشی و در واقع خلافِ 
امنیت  و  نظام و حتی منافع  اصلی  سیاست های 
می شود.  مشروع نمایی  و  قبح زدایی  کشور،  ملی 
آخرین فقره آن هم حرکتِ به غایت غلط و غیرقابل 
دست نوشت  این  که  بود  مهدوی کیا  مهدی  توجیه 

درباره آن است.
ماجرا از آنجا آغاز شد که فیفا به همراهی قطر بعنوان 
نمادین  و  دوستانه  بازی ای   2022 جهانی  جام  میزبان 

برای تبلیغ جام جهانی بین اسطوره های فوتبال اعراب! 
و ستارگان سابق فوتبال جهان برگزار 

مهدی  از  مسابقه  این  در  و  کرد 
عنوان  به  هم  مهدوی کیا 
تا  بود.  شده  دعوت  میهمان 
اینجای کار هیچ مشکلی ندارد 
اما  است!  عالی  چیز  همه  و 

روی  که  شد  آغاز  وقتی  غائله 
اساطیر  تیم  پیراهن 

کنار   در  عرب، 
پرچم های 

کشورهای عربی، پرچم رژیم صهیونیستی  هم قرار گرفته 
بود که این موضوع باعث حواشی و انتقادات تند بسیاری 
شد، بطوری که کثیری از ستارگان سابق فوتبال کشورهای 
عربی)از جمله ستارگان فوتبال الجزایر( حاضر به بازی با 
پیراهن منقوش به پرچم این رژیم غاصبِ سرزمین های 
اسلامی نشدند و حتی برخی از فوتبالیست های عرب 
بعد از پاک کردن پرچم این کشور از روی پیراهن خود 
در این بازی شرکت کردند )مانندِ نواف التنیاط ستاره 

سابق فوتبال عربستان. (
بر  تیم ستارگان جهان هم  مربی  که  اینجاست  جالب 
عهده آورام گرانت بود که تابعیتِ رژیم صهیونیستی 
اساطیر  تیم  پیراهن  رنگ  اینکه  ضمن  دارد. 
از  این رنگ در هیچ کدام  بود که  آبی  عربی! 
و  نرفته  کار  به  عربی  پرچم های کشورهای 
تنها پرچم رژیم صهیونیستی است که رنگ 
به  رفته است که خود  کار  به  آن  در  آبی 
را  گمانه  این  و  افزود  بازی  این  حواشی 
راستای  در  مسابقه  این  که  کرد  تقویت 
پروژه عادی سازی روابط کشورهای عربی 
با رژیم صهیونیستی برگزار شده و دقیقا 
را  ورزشی  پوشش  در  سیاسی  هدفی 
دنبال می کند. حال با این توصیفاتی که 
از حواشی و متن این مسابقه گفته شد، 
در  مهدوی کیا  مهدی  کردن  بازی  آیا 
چنین مسابقه ای بازی در پازل دشمن 

نیست!؟ 

آیا بازی کردن سرمربی تیم ملی فوتبال »امید« ایران با 
پیراهنی منقوش به پرچم منحوس رژیم صهیونیستی 
دستاوردی جز امیدواری دشمنان به داشتن دوستدارانی 
در داخل کشورِ امید مظلومان جهان دارد؟ کشوری که در 
راس مقاومت در مقابل اشقیای صهیونیست قرار گرفته 
و برای آن کم هزینه نداده است، آیا این یک دهن کجی 
موهن به تمام اهداف عالیه دولت ملت ایرانی در راه 
مقاومت و مقابله مقدسش علیه دشمنی های هر روزه 
اهریمنان و زورگویان جهانی نیست؟ آیا وقتی رزومه 
مهدی مهدوی کیا پر از طعنه و تمسخر اعراب است و 
بازی کند،  هیچ وقت هم حاضر نشده در تیمی عربی 
چرخشِ یکباره او برای بازی در تیم منتخب ستارگان و 

اساطیر عرب مشکوک نیست؟ 
فرض کنیم حاکمیت تصمیم بگیرد مهدی مهدوی کیا را 
بخاطر این خبط نابخشودنی از سرمربی گری تیم ملی امید 
آیا این امکانِ تعلیق فوتبال  ایران کنار بگذارد،  فوتبال 
ایران را بخاطر قوانین فیفا که اجازه دخالت حاکمیت ها 
را در امور فدراسیون های فوتبال نمی دهد، فراهم نخواهد 
آورد؟ می توانید تصور کنید تعلیق فوتبال ایران در حالی 
اقتدار درآستانه ورود به جام  با  که تیم ملی فوتبالمان 
جهانی است، چه ضربه هولناکی می تواند به روح و روان 
جامعه در این وانفسای فشارهای مختلف اقتصادی و... 

بزند؟ 
به واقع چه کسانی پشت این سناریوسازی های خطرناک 
داخلی  امیدهای  دیگر  و  مهدوی کیا  امثال  بازی  با 

دشمنانِ وجودی این آب و خاک هستند؟

داستان جلدالبرز

سالهاست که دیگر جمله روشنفکرمآبانه »ورزش را سیاسی نکنید« حتی دیگر یک شوخی مضحک 
هم نیست و به حرفی مسخره و زشت تبدیل شده است که فقط در محافل آغشته به سموم غرب گرایی 

کاربری دارد و در محافل سالم و جدی، خبری از چنین یاوه هایی نیست.
رضا تواضعی

  نویسنده


